
ROMÂNIA
JUDEŢUL MARAMUREŞ
CONSILIUL LOCAL AL COMUNEI BĂIUŢ

PROCES VERBAL

încheiat azi 5.05.2022 cu ocazia şedinţei extraordinare a Consiliului Local al comunei 
Băiuţ. La şedinţă mai participă şi dna primar Maciuc Viorica, dna viceprimar Pintea Cecilia, 
dna contabil Rozenbaum Meda. dna Petruska, director al Şcolii Regina Elisabeta Băiuţ, dl 
Chira, şeful OS Strîmbu, dl Ubelhart invitaţi.

în urma apelului nominal făcut de d-1 secretar Pop Aurelian rezultă că sunt absenţi dnii 
consilieri Hollo I şi Chifor A.

Se trece la alegerea preşedintelui de şedinţă. Se constată că, luându-se în ordine 
alfabetică, urmează ca preşedinte de şedinţă pentru luna mai d-1 consilier Prohaska Roland.

D-1 preşedinte de şedinţă prezintă şi supune la vot următorul proiect de ordine de zi:
1. Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului local al comunei Băiuţ pe anul 2022
2. Proiect de hotărâre privind aprobarea preţului lemnului de foc pentru populaţie;
3. Prezentarea proiectului depus de Şcoala Gimnazială Regina Elisabeta Băiuţ;
4. Diverse;

Se propune completarea ordinii de zi cu un proiect de hotărâre privind aprobarea 
contului de execuţie bugetară pe trimestrul IV al anului 2021 şi cu un proiect de hotărâre privind 
organizarea unor evenimente culturale în perioada următoare.

Ordinea de zi completată este aprobată cu unanimitate de voturi.
Se dă citire procesului verbal al şedinţei anterioare proces verbal care este aprobat cu 

unanimitate de voturi.
Se trece la primul punct de pe ordinea de zi -  rectificarea bugetului local.
Dna viceprimar spune că bugetul a fost prezentat în şedinţa de comisie şi va fi încărcat 

pe site-ul primăriei.
Se trece la vot şi cu unanimitate de voturi este aprobat acest proiect de hotărâre aşa cum 

a fost prezentat în şedinţa de comisie de specialitate.
Se continuă cu proiectul de hotărâre privind aprobarea contului de execuţie bugetară pe 

trimestrul IV 2021.
Dna viceprimar spune că a fost prezentat în şedinţa comisiei de specialitate şi acest 

proiect de hotărâre.
Se trece la vot şi cu unanimitate de voturi este aprobat şi acest proiect de hotărâre.
în continuare se dă cuvântul dnei director Petruska care prezintă proiectul depus de 

Şcoala Gimnazială Regina Elisabeta Băiuţ şi acceptat pentru finanţare. Arată care au fost 
motivele depunerii proiectului, care este grupul ţintă şi obiectivele proiectului. Valoarea 
proiectului este de 70.000 de euro.

Se trece la discutarea proiectului de hotărâre privind aprobarea preţului lemnului de foc 
pentru populaţie.

Se dă cuvântul d-lui şef ocol Chira. Acesta spune că în 26 mai vine o delegaţie, decan, 
prodecan, din Braşov de la facultatea de silvicultură.

Din cele 6 partizi care le-am vândut la licitaţie pentru industrie 958 mc sunt exploataţi 
la zi şi există un stoc de 409 mc, s-au achitat 38360 de lei.



Se vor face anul acesta împăduriri, se fac la 2 ani după exploatări. Vor fi pe 94 de ari şi 
revizuim pe 18 hectare iar dacă se va accepta se vor face şi descopleşiri.

Dl consilier Butuza întreabă dacă înainte s-au făcut împăduriri iar dl Chira spune că s- 
au făcut.

Dl Chira spune că faţă de situaţia depusă există o diferenţă de 1,1 mc care s-au dat 
persoanei căreia i-a ars casa. Mai este o partidă de răşinoase dar e de slabă calitate şi a propus 
să se bage la prestări servicii pentru scenă sau alte lucrări.

Dna viceprimar spune că are multe cereri de lemn de foc pentru populaţie.
Dl Chira spune că se poate da doar lemn fasonat în depozit sau în rampă. Trebuie 

obligatoriu scos cu firmă atestată, după aceea se stabileşte preţul care înseamnă taxa forestieră 
şi prestările de servicii.

Dna viceprimar spune că lumea întreabă de situaţia Ciumeştiului iar dl Chira spune că 
nu se bagă. A mers doar cu nişte partizi ce nu erau operate.

Spune că sunt 2 posibilităţi, pe termen scurt se delege o persoană care să copieze manual 
toate modificările din amenajament şi apoi să-l transcrie pentru că nu i se dă amenajamentul 
original şi pe termen lung să se facă o cerere către minister pentru o reamenajare înainte de 
termen. Asta înseamnă că s-ar face totul de la 0. La anul dacă ar aproba ministerul am avea 
amenajamentul nou şi nu ar fi afectată aprovizionarea cu lemn de foc.

Se poartă discuţii pe această temă.
Este necesar să fie minim 2 partizi marcate, să se încheie un contract de prestări servicii 

şi când se exploatează şi ajunge în rampă se poate da lemnul. în aproximativ o lună întocmeşte 
APV şi când sunt gata le pune la dispoziţie pentru licitaţia de prestări servicii şi apoi se poate 
trece la exploatare. Anul trecut în ultimele 2 luni a dat 600 mc.

Prima marcare va fi pentru populaţie, încă nici pentru Ocolul Strîmbu nu s-au făcut deloc 
marcări. Preţul minim propus este de 230 de lei/mc + TVA, în total 241,5 lei/mc. Spune că 
lemnul primăriei este mai bun calitativ decât cel al Ocolului pentru că este mai tânăr şi are 
putere calorică mai mare, prestarea de servicii este cam 150 de lei/mc.

Dl consilier Butuza întreabă dacă nu se poate face o hotărâre prin care să se stabilească 
că lemnul din rampă întâi trebuie dat către populaţie.

Dl preşedinte de şedinţă întreabă cât costă trasul în rampă iar dl Chira spune că este 
aproximativ 150 de lei/mc în total, doborât şi tras în rampă.

Trebuie scos separat lemnul de lucru de cel de foc şi dus în rampă. Recomandă 
exploatarea cu cai pentru că e mai curată şi nu e distructivă. Preţurile au crescut, combustibilii 
s-au scumpit, la fel a crescut şi taxa forestieră, nu recomandă scăderea preţului.

Dl consilier Pop C spune şi el că scosul în rampă costă cam 150 de lei/mc.
Dna primar crede că ar trebui făcută procedura de achiziţie conform contractului, să nu 

ne mai încărcăm noi cu procedurile.
Dl Chira spune că se poate să facem noi procedurile de atribuire directă şi să selectăm 

noi o firmă. Citeşte situaţia cu vânzările de lemn de foc pe localităţile din judeţ de unde s-a 
cumpărat lemn.

Dl consilier Pop T spune că lumea cumpără lemne de la ocol pentru că sunt mai bune 
pe când ale noastre sunt mai slabe dar dl Chira spune că este invers, lemnele noastre sunt mai 
bune caloric, el ar fi de acord să le cumpere de la noi la un preţ mai mare.

Dl Buda întreabă de ce le-a spus oamenilor să aştepte dacă preţul e acelaşi iar dl Chira 
spune că este din cauză că lemnul e mai bun şi transportul mai ieftin.

Dna viceprimar întreabă dacă ultima situaţie financiară de la Ciumeşti a fost la leu aşa 
cum a fost prezentată de Ocolul Strîmbu. Din câte i s-a spus oamenii stăteau la rând de la ora 4 
dimineaţa să ia lemne, acum nimeni nu a stat decât până seara.

Dl consilier Nicorovici propune preţul de 230 lei/mc inclusiv TVA.
Dna viceprimar întreabă cine suportă diferenţa de preţ.



Dl Chira spune că valoarea lemnului de foc din pădurea primăriei este mai mare pentru 
că lemnele sunt superioare şi de aceea taxa forestieră fiind mai mare şi valoarea lemnului este 
mai mare decât cea de la ocol. Dacă stabilim preţ prea mic există riscul să depăşim valoarea 
astfel încât cheltuielile vor fi mai mari decât veniturile şi putem fi traşi la răspundere.

Dl preşedinte de şedinţă spune că la preţul propus de ocol lemnul este de 150 lei/mst iar 
la preţul propus de dl consilier Nicorovici iese la 138 de lei, pentru diferenţa asta mică nu merită 
de discutat.

Dna primar spune că dl Chira urmăreşte profitul iar noi trebuie să dăm lemn şi mult şi 
accesibil ca preţ.

Dl Chira spune că a vândut lemn de foc de la ocol şi la 500 de lei/mc, dacă voia doar 
profit vindea în continuare la fel şi nu dădea la populaţie la preţ de 240 /mc.

Dna primar spune că i s-a zis că a vândut mai mult lemn celor din afară decât băiuţenilor 
şi au fost refuzate cereri ale localnicilor.

Dl Chira nu este de acord cu această afirmaţie şi spune că nu s-a refuzat nici o cerere. 
Doar acum la capăt nu se mai preiau cereri pentru că nu s-au livrat încă lemnele achitate în 
avans.

Dl consilier Pop T propune 200 de lei.
Se supun la vot cele 3 propuneri de preţ. 4 consilieri votează pentru 230 de lei, 2 

consilieri votează pentru 200 de lei şi un vot este pentru 220 de lei.
Dna viceprimar spune că de fiecare dată când nu se hotărăşte ceva de fapt nu facem 

altceva decât să amânăm aprovizionarea cu lemne.
Se reia votul pentru primele 2 preţuri şi se înregistrează 1 vot pentru 200 de lei, 5 voturi 

pentru 230 de lei şi se abţin de la vot 2 consilieri, dl consilier Buda L este ieşit din sala de 
şedinţă şi nu a votat. Cu majoritate simplă este adoptată această hotărâre la preţul de 230 de 
lei/mc+TVA. Se vor da maxim 10 mc întâi băiuţenilor şi apoi dacă mai sunt lemne nevândute 
celor din afara comunei.

Dl Negrai Z îi spune d-lui Chira că el are o cerere din 16 martie şi încă nu a primit lemne.
Se trece la punctul privitor la organizarea festivalurilor.
Se dă cuvântul dlui Ubelhart care expune unele consideraţii privitoare la tradiţiile din 

comună.
Dna primar spune că este posibilă încheierea unui parteneriat pentru aducerea unor 

zimbrii într-o rezervaţie din comună, este vorba de un proiect al CJ.
Prezintă propunerile de festivaluri şi arată cine le va organiza.
Dl Ubelhart spune că ar dori ca în viitor să se organizeze şi un festival al filmului în aer 

liber, un festival de jazz, unul de muzică electronică.
Se trece la vot şi cu 8 voturi pentru este adoptată această hotărâre.
Se trece la ultimul punct diverse.
Dl consilier Pop C spune că i-a spus constructorul că este greu să facă acoperişul 

căminului cultural din cauza şcolii care e lipită de cămin. Dna primar spune că va trebui să 
facem o expertiză şi să vedem ce facem cu ea.

Dl consilier Nicorovici anunţă că în 21 mai e hramul bisercii din Strîmbu şi-i invită pe 
toţi să participe. Până atunci ar trebui să se facă curăţemie la Căminul cultural şi de amenajat o 
parcare la şcoală.

Nemaifiind alte probleme pe ordinea de zi se declară şedinţa închisă.

PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ 
PROHASKA ROLAND

SECRETAR GENERAL 
POP AURELIAN


